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PROTOKÓŁ nr II/2010  
obrad Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytych w dniu 6 grudnia 2010 r. w godzinach 1100 – 1200  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej Chuchnowski –Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 
Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w Suwałkach VI kadencji 
w obradach uczestniczyło 23 radnych, w związku z czym istniało wymagane 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób. 
 
Radni obecni: 

1. Andrzej Paweł Chuchnowski,  
2. Zbigniew Roman De – Mezer,  
3. Grzegorz Gorlo,  
4. Dorota Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef Dariusz Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Janusz Aleksander Krzesicki,  
9. Stanisław Kulikowski,  

10. Włodzimierz  Marczewski,  
11. Adam Ołowniuk,  
12. Krzysztof Ołowniuk,  
13. Leszek Perkowski,  
14. Zdzisław Przełomiec,  
15. Anna Ruszewska,  
16. Agnieszka Dorota Rzatkowska,  
17. Stanisław Sieczkowski,  
18. Jadwiga Mariola Szczypiń,  
19. Sławomir Jan Szeszko,  
20. BoŜena Topczyłko,  
21. Krzysztof Tumialis,  
22. Andrzej Turowski,  
23. Tadeusz Franciszek Zamaro.  

 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
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W obradach uczestniczyli: 
Pełniący Funkcję Prezydenta Miasta Suwałki, zastępcy Prezydenta Miasta 
Suwałk, Pełniący Funkcję Skarbnika i Sekretarz Miasta, naczelnicy niektórych 
wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, sołtysi, 
prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele 
radia, telewizji i prasy.  
– listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 
Ad pkt 1. 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej Chuchnowski otwierając II obrady powitał Wiesława Stelmacha – 
Pełniącego Funkcję Prezydenta Miasta Suwałki, Czesława Renkiewicza oraz 
Marka Buczyńskiego – zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Adama 
Karczewskiego – Sekretarza Miasta i Sławomira Sieczkowskiego Pełniącego 
Funkcję Skarbnika Miasta, przybyłych gości oraz internautów.  
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 
Porządek radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Radni  
nie wnieśli uwag, w związku z powyŜszym został przyjęty następujący porządek  
II obrad:  

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr I/2010 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Ślubowanie Prezydenta Miasta Suwałk wraz z wystąpieniem.  

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
wynagrodzenia Prezydentowi Miasta.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały o wstąpieniu na miejsce Marka 
Buczyńskiego kandydata z tej samej listy, który w wyborach uzyskał 
kolejno największą liczbę głosów, a nie utracił prawa wybieralności.  

7. Ślubowanie radnego. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia nazw i przedmiotu 
działania stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

9. Interpelacje i zapytania radnych.  

10. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

11. Wnioski i oświadczenia radnych.  

12. Zamknięcie obrad.  
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Ad pkt. 3 
Przyjęcie protokołu nr I/2010 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokół I obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu 
radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub 
uzupełnienia do protokołu nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady,  
na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 5 grudnia 2010 r.  
W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek  
i uzupełnień, wobec czego protokół nr I/2010 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach zostały przyjęty.  
 

Ad pkt. 4  
Ślubowanie prezydenta miasta.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ stosownie do przepisu art. 29a ustawy  
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r. Nr 142,  
poz. 1591 z późn. zm.) objęcie obowiązków przez prezydenta miasta następuje 
z chwilą złoŜenia wobec Rady Miejskiej ślubowania. Ślubowanie moŜe być 
złoŜone z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóŜ Bóg”. 
 
Czesław Renkiewicz złoŜył ślubowanie poprzez wypowiedzenie roty 
ślubowania: „Obejmując urząd prezydenta miasta, uroczyście ślubuję,  
Ŝe dochowam wierności prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko 
dla dobra publicznego i pomyślności mieszkańców miasta. Tak mi dopomóŜ 
Bóg.” 
 
Andrzej Chuchnowski w imieniu radnych Rady Miejskiej w Suwałkach 
pogratulował Prezydentowi Miasta Suwałk – Czesławowi Renkiewiczowi 
i Ŝyczył sukcesów w pracy na rzecz mieszkańców.  

Następnie gratulacje złoŜyli w imieniu naczelników i kierowników Urzędu 
Miejskiego w Suwałkach oraz wszystkich dyrektorów jednostek organizacyjnych 
Wiesław Stelmach Pełniący Funkcję Prezydenta Miasta Suwałk oraz Adam 
Karczewski – Sekretarz Miasta, Marek Buczyński – zastępca Prezydenta Miasta 
Suwałk, Józef Borkowski I zastępca Komendanta Miejskiego Policji.  
 

Andrzej Chuchnowski wraz z radną Jadwigą Szczypiń w imieniu radnych 
podziękowali Panu Wiesławowi Stelmachowi za pełnienie Funkcji Prezydenta 
Miasta Suwałk. Do podziękowań dołączył się Czesław Renkiewicz Prezydent 
Miasta Suwałk oraz Marek Buczyński – zastępca Prezydenta Miasta Suwałk.  
 

Czesław Renkiewicz Prezydent Miasta Suwałk zwrócił się do zebranych  
z następującymi słowami:  
 „Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo  
21 listopada mieszkańcy Suwałk wybrali radnych szóstej kadencji Rady 
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Miejskiej w Suwałkach oraz mnie na urząd Prezydenta Miasta Suwałk  
w wyborach bezpośrednich.  

Suwalczanie oddając na nas swój głos i obdarzając zaufaniem oczekują,  
iŜ sprawy naszego miasta będą pomyślnie prowadzone dla dobra lokalnej 
społeczności.  

Za obdarzone zaufanie bardzo gorąco i serdecznie, naprawdę z głębi serca 
chciałbym podziękować mieszkańcom Suwałk.  

Panie i Panowie Radni wszystkim Państwu gratuluję wyboru. Tutaj  
na tej sali nie ma przegranych, bo przecieŜ wszyscy z Państwa otrzymali 
mandaty radnych, czyli osiągnęliście to o co ubiegaliście się w czasie wyborów. 
KaŜdy mandat radnego jest równy – nie ma mandatów waŜniejszych i mniej 
waŜnych i dlatego uwaŜam, Ŝe wszyscy radni powinni wspólnie działać  
na rzecz suwalczan i rozwoju naszego miasta.  

Kampania wyborcza zakończyła się. Ma ona swoje prawa, nie zawsze 
zasługujące na codzienne naśladowanie. NajwaŜniejsze, byśmy potrafili na co 
dzień współpracować. Oczywiście nie oznacza to, Ŝe we wszystkim będziemy 
zgodni i jednomyślni. Jednak mam nadzieje, Ŝe nawet pomimo róŜnic będziemy 
potrafili współpracować dla dobra naszego miasta. Mieszkamy w jednym 
mieście, często jesteśmy sąsiadami i mam nadzieje, Ŝe cel mamy wspólny. 
Suwałki powinny być miastem, w którym Ŝyje się w godziwych warunkach, 
bezpiecznie i wygodnie. Jestem otwarty na współpracę ze wszystkimi, którym 
zaleŜy na poprawie warunków Ŝycia mieszkańców Suwałk i rozwoju grodu nad 
Czarną Hańczą. Podziały polityczne i historyczne nie mają dla mnie znaczenia. 
NajwaŜniejsze jest dobro suwalczan i Suwałk.  

Zakończyła się kampania wyborcza, która przyniosła teŜ ogromny kapitał, 
jakimi są wnioski i oczekiwania suwalczan, które wszyscy, równieŜ ja, 
usłyszeliśmy w czasie licznych spotkań. Teraz waŜne, byśmy potrafili z tego 
ogromnego kapitału skorzystać. To suwalczanie są naszym podstawowym 
źródłem wiedzy o najwaŜniejszych sprawach miejskich. To równieŜ 
suwalczanie najlepiej i najsprawiedliwiej ocenią nas za cztery lata, za to cośmy 
dokonali, bądź zaniechali. I tylko ten werdykt wyraŜony w czasie wyborów  
ma realne znaczenie.  

Rozpoczynamy kadencję, ale to nie oznacza, Ŝe wszystko rozpoczynamy  
od zera. Wiele spraw rozpoczęliśmy wspólnie z Radą Miejską piątej kadencji. 
Teraz powinniśmy je dokończyć. Zapewne w tej kadencji rozpoczniemy takie 
działania, które dokończy samorząd następnej kadencji. W mojej ocenie 
działalność samorządowa nie dzieli się na czteroletnie kadencje, ale stanowi 
ciągłość.  

Konieczna jest kontynuacja starań i nacisków na polski rząd i jego agendy,  
by jak najszybciej rozpoczęła się budowa obwodnicy Suwałk. To zadanie 
rządowe, ale deklaruje szczególne zainteresowanie tą inwestycją. Nie ukrywam, 
Ŝe liczę tu na wsparcie posłów, radnych oraz wszystkich, którzy mogą pomoc  
w tej sprawie.  
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Obwodnica Suwałk to przede wszystkim poprawa stanu bezpieczeństwa 
mieszkańców naszego miasta. Z kolei budowa Via Balticy – drogi ekspresowej  
do Suwałk to poprawa atrakcyjności inwestycyjnej i turystycznej naszego 
miasta.  

RównieŜ waŜną sprawą, która przyczyni się do polepszenia dostępności 
komunikacyjnej naszego miasta jest budowa szybkiej kolei – Rail Balticy. 
Prowadzone obecnie przez PKP prace studyjne i koncepcyjne muszą odbywać 
się z udziałem suwalskiego samorządu dla którego szczególnie waŜną sprawą 
jest bezpieczny przebieg trasy kolejowej przez miasto oraz doprowadzenie  
do likwidacji uciąŜliwej infrastruktury kolejowej znajdującej się w centrum 
miasta.  

Wielokrotnie w trakcie spotkań z róŜnymi potencjalnymi inwestorami, 
podkreślają oni słabą dostępność komunikacyjną Suwałk podając ją jako jedną  
z głównych przyczyn uniemoŜliwiających inwestowanie.  

Zgodnie z zapowiedziami rządowymi nie moŜemy realnie oczekiwać  
na to, Ŝe juŜ w najbliŜszych kilku latach powstanie droga ekspresowa i szybka 
kolej z głębi kraju do Suwałk. To musi trwać. Proces realizacji tak olbrzymich 
inwestycji jest długi, nawet kiedy są zabezpieczone środki finansowe na ten cel.  

Szybciej moŜe powstać lokalne lotnisko z pasem startowym  
dla niewielkich samolotów. Ale uwaŜam, iŜ jego budowa jak i teŜ późniejsza 
eksploatacja nie moŜe w całości obciąŜać budŜetu miasta. Dlatego teŜ dalej 
będziemy poszukiwali takiej formuły jego realizacji np. w ramach partnerstwa 
publiczno–prywatnego, która z ekonomicznego punktu widzenia będzie miastu 
bezpieczna. Takie lotnisko podniosło by atrakcyjność naszego miasta  
pod kaŜdym względem.  

W najbliŜszych czterech latach jest realna szansa doprowadzenia  
do Suwałk gazociągu i zaopatrzenia miasta w gaz ziemny co wpłynie  
na podwyŜszenie bezpieczeństwa energetycznego a takŜe na podwyŜszenie 
atrakcyjności inwestycyjnej. Zamierzam w tym zakresie współpracować  
i wspierać podmioty realizujące te inwestycje.  

Miasto bez inwestycji to większe bezrobocie i zastój. Będziemy dąŜyli  
do usunięcia i znoszenia wszelkich barier w inwestowaniu, tj. jak największego 
pokrycia terenu naszego miasta miejscowymi planami zagospodarowania 
przestrzennego, skracania proces wydawania pozwoleń na budowę czy teŜ 
sprawnej rejestracji działalności gospodarczej.  

Miasto Suwałki będzie teŜ wspierać suwalskich przedsiębiorców, 
działalność Parku Naukowo –Technologicznego, Suwalskiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej oraz działania innowacyjne i wprowadzające nowe technologie 
do Suwałk. Istnieje konieczność kontynuacji funkcjonującego do końca 2011 
roku zwolnienia w podatku od nieruchomości dla tych przedsiębiorców, którzy 
realizują nowe inwestycje i tworzą miejsca pracy.  

Deklaruję podtrzymywanie proinwestycyjnego charakteru suwalskiego 
budŜetu miejskiego. Źródłem finansowania inwestycji powinny być, poza 
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budŜetem miejskim, fundusze Unii Europejskiej, fundusze celowe, środki  
z budŜetu państwa oraz agend rządowych. Suwalski samorząd udowodnił,  
iŜ potrafi wykorzystywać środki UE i w tym zakresie jest w czołówce polskich 
miast na prawach powiatu. W przyszłym roku będziemy kontynuowali 
wcześniej rozpoczęte inwestycje ale i teŜ będą nowe przedsięwzięcia. 
Działalność inwestycyjna miasta jest procesem ciągłym a wielkość nakładów 
inwestycyjnych jest głownie uzaleŜniona od uzyskanych środków 
zewnętrznych. Wynika to z tego, iŜ budŜecie miasta nie ma zbyt duŜej 
nadwyŜki finansowej a wprowadzone w bieŜącym roku zmiany w ustawie  
o finansach publicznych znacznie ograniczają działalność inwestycyjną 
samorządów.  

W przyjętym Wieloletnim Planie Inwestycyjnym Suwałk na najbliŜsze 
cztery lata mamy zaplanowanych 75 zadań inwestycyjnych na kwotę ok. 370 
mln zł. Gdyby udało się zrealizować w tej kadencji około 70 % tych inwestycji, 
to w roku 2014będziemy Ŝyli w znacznie zmienionych Suwałkach. Inwestycje, 
o realizacje których będziemy zabiegali w pierwszej kolejności to: przebudowa 
układu komunikacyjnego miasta połączona z budową dwóch mostów na Czarnej 
Hańczy, budowa dróg w osiedlach domów jednorodzinnych, realizacja 
budownictwa socjalnego i budownictwa społecznego, porządkowanie 
śródmieścia Suwałk, rewitalizacja Parku M. Konopnickiej, dokończenie 
budowy sali koncertowo-teatralnej, stadionu piłkarskiego, modernizacja  
i przebudowa stadionu lekkoatletycznego, budowa boisk i sal sportowych przy 
suwalskich szkołach, termomodernizacja obiektów oświatowych.  

Będę zabiegał o to, aŜeby mieszkańcy naszego miasta inwestowali  
i mieszkali w Suwałkach. W naszym mieście występuje deficyt działek 
budowlanych, szczególnie z przeznaczeniem pod budownictwo jednorodzinne. 
Dlatego teŜ, juŜ w przyszłym roku zostaną przedłoŜone do uchwalenia 
Wysokiej Radzie miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego, które 
obejmować będą atrakcyjne tereny przeznaczone pod te budownictwo.  

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo 
jednym z podstawowych zadań samorządu jest pomoc tym, którzy potrzebują 
wsparcia. Mam tu na myśli przede wszystkim szczególną troskę o to,  
by w Suwałkach nie było ludzi głodnych, a zwłaszcza dzieci. ZaleŜy mi teŜ na 
zapewnieniu pomocy niepełnosprawnym i osobom chorym oraz odrzuconym 
przez najbliŜszych. Dlatego uwaŜam, Ŝe powinniśmy stale podnosić standard 
usług świadczonych przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej oraz Dom 
Pomocy Społecznej „Kalina". W suwalskich szkołach prowadzić doŜywianie 
dzieci oraz wspierać jadłodajnię prowadzoną przy parafii pw Św. Aleksandra.  
W organizacji pomocy społecznej duŜą role do odegrania mają organizacje 
pozarządowe, które dotąd w Suwałkach aktywnie angaŜowały się w tą 
działalność. Nadal mogą liczyć na wsparcie suwalskiego samorządu.  

Mieszkańcy Suwałk chcą czuć się bezpiecznie w swoim mieście. Tutaj 
prowadzimy szereg działań, które powinny być kontynuowane. Myślę  
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o rozbudowie systemu monitoringu wizyjnego miasta realizowanego wspólnie  
z litewskim partnerem, czy poprawie stanu suwalskich dróg oraz zmianach 
organizacyjnych w ruchu drogowym – zmianach, które poprawiają 
bezpieczeństwo wszystkich uczestników ruchu drogowego. W działaniach  
na rzecz bezpieczeństwa zamierzam wspierać funkcjonariuszy StraŜy Miejskiej  
i Policji. Zasadnym jest zwiększanie patroli, w tym szczególnie w tych 
miejscach gdzie dochodzi do rozbojów, kradzieŜy, czy wandalizmu.  

W gospodarce komunalnej chcę podtrzymywać podstawową zasadę 
funkcjonowania suwalskich firm komunalnych. Przedsiębiorstwa komunalne są  
po to, by zaspokoić potrzeby mieszkańców Suwałk, a nie osiągać maksymalne 
zyski. Ceny usług komunalnych powinny utrzymywać się na moŜliwie 
najniŜszym poziomie. Pokrycia rosnących kosztów firmy powinny szukać  
w oszczędnościach prowadzonych wewnątrz firm, optymalizacji kosztów ich 
funkcjonowania bądź poprzez zwiększenie ilości np. odbiorców wody, ciepła, 
czy dostarczycieli ścieków. Usługi komunalne powinny być tanie, ale o jak 
najwyŜszej jakości.  

Suwałki muszą być miastem czystym i zadbanym. Znacznie przyjemniej 
Ŝyje się w uporządkowanym otoczeniu. Często nie potrzeba do tego duŜych 
pieniędzy, a wystarczy tylko trochę chęci i gospodarskie podejście do dobra 
publicznego, które jest naszą wspólną własnością.  

Wysoka Rado edukacja to najlepsza inwestycja w przyszłość suwalczan  
i Suwałk, a zdobycie odpowiedniego wykształcenia to najlepsze lekarstwo  
na bezrobocie i godziwe warunki Ŝycia. Dlatego nadal będziemy dąŜyli  
do poprawy oferty edukacyjnej suwalskich szkół. Nadal będziemy zwiększali 
ilość zajęć pozalekcyjnych oraz poprawiali warunki nauczania w suwalskich 
placówkach oświatowych. Oczywiście skala i tempo tych zmian będzie 
uzaleŜnioną od moŜliwości finansowych samorządu.  

Szkoła to nie tylko edukacja, ale teŜ wychowanie. Suwalskie szkoły 
muszą być bezpieczne. Mam kilka pomysłów na zmiany w suwalskich 
szkołach, które mogą poprawić stan bezpieczeństwa w naszych placówkach. 
Spróbujemy je wprowadzić po konsultacjach z nauczycielami i dyrektorami 
szkół. Dobrym kierunkiem jest ograniczanie liczebności klas.  

Wśród Radnych jest wielu nauczycieli i sprawy tej grupy zawodowej  
dla Państwa zapewne są bardzo bliskie. Powiem krotko - tak jak dotąd 
będziemy starali się zapewnić suwalskim nauczycielom oraz wszystkim 
pracownikom naszych placówek oświatowych stabilne i godziwe warunki 
pracy.  

Suwalski samorząd nadal będzie wspierał działalność suwalskich uczelni,  
a zwłaszcza Państwowej WyŜszej Szkoły Zawodowej, która stale rozszerza 
swoją ofertę edukacyjną i pięknie się rozwija. W tym roku akademickim kształci 
się w niej juŜ ponad dwa tysiące   młodych suwalczan oraz mieszkańców 
naszego regionu.  

Jednym z priorytetów suwalskiego samorządu jest upowszechnienie 
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sportu, zwłaszcza wśród dzieci i młodzieŜy. Dlatego nadal będziemy to robili 
poprzez system nagród i stypendiów oraz rozbudowę bazy sportowej, 
rekreacyjnej, która powinna być moŜliwie jak najbardziej dostępna  
dla wszystkich mieszkańców Suwałk.  

Suwałki jako miasto nie są duŜą atrakcją turystyczną, ale turyści mogą,  
do naszego miasta przyjeŜdŜać na zakupy, do Fantazy Park, kina, teatru, galerii, 
muzeum, Aquaparku, restauracji czy na imprezy sportowe, rekreacyjne  
i kulturalne. Zmotoryzowani turyści będą juŜ w przyszłym roku mogli 
zatrzymać się na budowanym przy stadionie piłkarskim eurokampingu.  
A samorząd jest od tego, by stworzyć mieszkańcom Suwałk warunki 
sprzyjające do prowadzenia działalności, którą moŜna określić jako obsługa 
ruchu turystycznego.  

Suwalski samorząd będzie wspierał, tak jak dotąd, suwalskich twórców 
poprzez wypracowany system nagród i stypendiów oraz odpowiednie działania 
wydawnicze, koncertowe, wystawiennicze i promocyjne prowadzone przez 
suwalskie placówki kulturalne. Trwa remont i modernizacja budynku Muzeum 
Okręgowego, budowana jest sala teatralno-koncertowa. Ta nowoczesna 
infrastruktura pozwoli na właściwe aranŜowanie wystaw i prezentowanie 
eksponatów oraz organizowanie i właściwy odbiór przedstawień teatralnych, 
operowych czy innych koncertów.  

WaŜne miejsce w naszej działalności zajmuje troska o upowszechnienie 
historii Suwałk i Suwalszczyzny. To jedna z podstaw naszej wspólnoty lokalnej. 
Bez tej wiedzy, bez świadomości wspólnoty kulturowej i lokalnego patriotyzmu 
trudno zbudować społeczeństwo obywatelskie.  

Władza ma słuŜyć mieszkańcom Suwałk, a najskuteczniej moŜna  
to osiągnąć poprzez tworzenie społeczeństwa obywatelskiego, w którym 
spontaniczne działanie tworzy więzi między ludźmi. Dlatego zamierzam 
wspierać organizacje pozarządowe i inne prowadzące działalność poŜytku 
publicznego.  

Samorząd musi działać przy „otwartej kurtynie", przejrzyście, powinien 
informować na bieŜąco o swoich decyzjach – ich motywach i efektach. 
Transparentność, uczciwość i słuŜba na rzecz mieszkańców miasta  
to podstawowe kryteria oceny pracowników jednostek miejskich. Dlatego teŜ 
nie będzie mojej akceptacji dla sytuacji kiedy dochodzić będzie do konfliktu 
interesów, dla sytuacji o negatywnym odbiorze społecznym. Jesteśmy to winni 
naszemu społeczeństwu.  

Mieszkańcy Suwałk swoje sprawy w Urzędzie Miejskim oraz w innych 
miejskich firmach i placówkach powinni załatwiać sprawnie, szybko  
i skutecznie. Dlatego teŜ musimy w coraz większym stopniu wykorzystywać 
nowoczesne narzędzia kontaktu z mieszkańcami z rozszerzaniem usług 
wykonywanych drogą elektroniczną. I do tego będę dąŜył.  

Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo 
moje dzisiejsze wystąpienie jest tylko skromnym zarysem działań, prac  
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i zagadnień, którymi zamierzam się zajmować jako Prezydent Miasta szóstej 
kadencji.  

Będę postępował konsekwentnie, rzetelnie i kompetentnie, z pełnym 
oddaniem dla suwalskich spraw. DołoŜę wszelkich starań, by zrealizować 
zamierzone cele.  

I na koniec to co najwaŜniejsze - liczę na współpracę z Wysoką Radą  
i mieszkańcami Suwałk dla dobra naszej wspólnoty lokalnej.  

Chciałbym równieŜ poinformować, iŜ w najbliŜszym czasie zamierzam 
powołać swoich zastępców, którymi będą: Pan Marek Buczyński – 
dotychczasowy zastępca Prezydenta Miasta Suwałk oraz Pan Łukasz Kurzyna – 
dotychczasowy naczelnik Wydziału Strategii i Rozwoju Urzędu Miejskiego 
 w Suwałkach. Dziękuj ę Państwu za uwagę.”  
 

Maciej Suchocki Przewodniczący Rady Gminy Suwałki odczytał w imieniu 
własnym oraz Wójta Gminy Suwałki Tadeusza Chołko gratulacje wszystkim 
radnym, którzy zostali wybrani z woli społeczeństwa.  
 
 

Ad pkt. 5  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
wynagrodzenia Prezydenta Miasta Suwałk.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 2 ustawy  
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 
1591 z późn. zm.) do wyłącznej właściwości rady gminy naleŜy ustalenie 
wynagrodzenia prezydenta.  
 Wynagrodzenie jest istotnym warunkiem nawiązania stosunku pracy  
na podstawie wyboru. Zasady wynagradzania Prezydenta Miasta Suwałk zostały 
określone w przedłoŜonym projekcie uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Mając powyŜsze na uwadze poprosił Radę o podjęcie uchwały.  
 

Do projektu uchwały, który radni otrzymali nie zgłoszono uwag.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 18 radnych, 
– przeciw      – 0, 
– wstrzymało się od głosu   – 4 radnych. 
 

Większością głosów została podjęta: 
UCHWAŁA nr II/5/2010 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 6 grudnia 2010 r. 

w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia Prezydenta Miasta Suwałk  
− załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad pkt. 6  
Rozpatrzenie projektu uchwały o wstąpieniu na miejsce Marka 
Buczyńskiego kandydata z tej samej listy, który w wyborach uzyskał 
kolejno największą liczbę głosów, a nie utracił prawa wybieralności.  
 

Andrzej Chuchnowski przypomniał, iŜ uchwałą nr I/4/10 Rada Miejska  
w dniu 1 grudnia 2010 r. stwierdziła wygaśnięcie mandatu radnego Pana Marka 
Buczyńskiego w okręgu wyborczym nr 4 z listy nr 11 Komitet Wyborczy Wyborców 
„Suwałki – Wizja Gajewskiego” wskutek pisemnego zrzeczenia się mandatu. 
 Zgodnie z art. 194 ust. 1 ustawy z dnia 16 lipca 1998 r. – Ordynacja 
wyborcza do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw, w przypadku 
wygaśnięcia mandatu radnego, rada po stwierdzeniu wygaśnięcia mandatu 
radnego, podejmuje na następnej sesji uchwałę o wstąpieniu na jego miejsce 
kandydata z tej samej listy, który w wyborach uzyskał kolejno największą liczbę 
głosów, a nie utracił prawa wybieralności. 
  

Kandydatem z tej samej listy, który w wyborach uzyskał kolejno 
największą liczbę głosów, a nie utracił prawa wybieralności jest Janusz 
Aleksander Krzesicki.  
  

Pan Janusz Aleksander Krzesicki oświadczył pisemnie (pismo z dnia  
2 grudnia 2010 roku), Ŝe wyraŜa zgodę na objęcie mandatu radnego Rady 
Miejskiej w Suwałkach i nie utracił prawa wybieralności.  

 
W związku z powyŜszym poprosił o podjęcie uchwały.  

 

Do projektu uchwały, który radni otrzymali nie zgłoszono uwag.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      – 0, 
– wstrzymało się od głosu   – 0.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr II/6/2010 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 6 grudnia 2010 r. 

w sprawie o wstąpieniu na miejsce Marka Buczyńskiego kandydata  
z tej samej listy, który w wyborach uzyskał kolejno największą liczbę 
głosów, a nie utracił prawa wybieralności  
− załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad pkt. 7  
Ślubowanie radnego.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe zgodnie z przepisem art. 23a ustawy  
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym przed przystąpieniem  
do wykonywania mandatu radny składa ślubowanie, które odbywa się  
w ten sposób, Ŝe po odczytaniu roty radny powstaje i wypowiada słowo 
„ ślubuję” . Ślubowanie moŜe być złoŜone z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóŜ 
Bóg”. Dodał, iŜ odmowa złoŜenia ślubowania oznacza zrzeczenie się z mandatu.  
 

Andrzej Chuchnowski odczytał rotę ślubowania: 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 
obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 
dobro mojej gminy i jej mieszkańców”. 
 

Janusz Aleksander Krzesicki złoŜył ślubowanie poprzez wypowiedzenie 
zwrotu „ Ślubuję. Tak mi dopomóŜ Bóg”.  
 

Andrzej Chuchnowski stwierdził, iŜ Janusz Aleksander Krzesicki który złoŜył 
ślubowanie objął mandat radnego Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 

Ad pkt 6. 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia nazw i przedmiotu 
działania stałych komisji Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ stosownie do przepisu art. 21 ust. 1 
ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym „Rada ze swojego grona 
moŜe powoływać stałe i doraźne komisje do określonych zadań, ustalając 
przedmiot działania oraz skład osobowy.”  
 Projekt uchwały, który Rani otrzymali zawiera propozycje powołania  
5 stałych komisji Rady o nazwach: 

1. Komisja Finansowo – BudŜetowa, 
2. Komisja Strategii i Rozwoju Gospodarczego,  
3. Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa, 
4. Komisja Kultury, Sportu i Turystyki,  
5. Komisja Oświaty i Wychowania  

oraz szczegółowy zakres zadań.  
W związku z powyŜszym poprosił o podjęcie uchwały.  

 

Do projektu uchwały, który radni otrzymali nie zgłoszono uwag.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      – 0, 
– wstrzymał się od głosu    – 0. 
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Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr II/7/2010 

Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 6 grudnia 2010 r. 

w sprawie ustalenia nazw i przedmiotu działania stałych komisji Rady 
Miejskiej w Suwałkach  
– załącznik nr 13 do protokołu. 
 

Ad pkt. 9  
Interpelacje i zapytana radnych.  
Radni nie zgłosili interpelacji i zapytań. 
 

Ad pkt. 10  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje.  
W związku z tym, iŜ radni nie zgłosili interpelacji i zapytań w punkcie 9, 
powyŜszy punkt nie mógł być zrealizowany.  
 

Ad pkt 11  
Wolne wnioski. 
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ prawa i obowiązki radnych są zawarte  
w przepisach ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym  
oraz Statutu Miasta Suwałk (Dz. Urz. Woj. Podlaskiego z 2003 r. Nr 38,  
poz. 840 z późn. zm.), który został radnym przekazany. 

Zgodnie z art. 24 h cytowanej ustawy radny zobowiązany jest do złoŜenia 
oświadczenia o swoim stanie majątkowym. W dokumencie określa się 
przynaleŜność poszczególnych składników majątkowych, dochodów  
i zobowiązań do majątku odrębnego i majątku objętego małŜeńską wspólnością 
majątkową. Do pierwszego oświadczenia majątkowego radny jest obowiązany 
dołączyć informację o sposobie i terminie zaprzestania prowadzenia działalności 
gospodarczej z wykorzystaniem mienia gminy, w której uzyskał mandat. KaŜdy 
radny powinien złoŜyć oświadczenie majątkowe w terminie 30 dni od dnia 
złoŜenia ślubowania Przewodniczącemu Rady za pośrednictwem 
upowaŜnionego pracownika Biura Rady Miejskiej, w pokoju nr 118 na I piętrze 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach. Oświadczenie powinno być złoŜone w dwóch 
oryginalnych egzemplarzach na formularzu, który został radnym przekazany.  

NaleŜy podkreślić, Ŝe wobec osób, które nie dotrzymają terminu złoŜenia 
oświadczenia majątkowego zostanie zastosowana sankcja polegająca  
na wygaśnięciu mandatu radnego.  

Ponadto w siedzibie Biura Rady Miejskiej – pokój 118 – znajdują się 
przegródki dla radnych, do których trafia korespondencja kierowana do radnych 
w okresach międzysesyjnych. Poprosił o odbieranie stamtąd korespondencji  
przy okazji pobytu w budynku Urzędu Miejskiego. 
 Radni mogą równieŜ korzystać z sali narad nr 146 na I piętrze.  
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Grzegorz Gorlo zwrócił się z prośbą o zorganizowanie szkolenia z zakresu 
pracy radnych w oparciu o obowiązujące przepisy prawne dotyczące pracy 
samorządu.  
 

Andrzej Chuchnowski oznajmił, iŜ na najbliŜszej sesji poinformuje radnych  
o terminie szkolenia.  
 

Ad pkt 10  
Zamknięcie obrad. 
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ kolejna sesja planowana jest  
w terminie 15 grudnia br. o godz. 1030 , na której radni dokonają miedzy innymi 
wyboru wiceprzewodniczących Rady.  
 

Kończąc obrady II Sesji Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  
za uczestnictwo w sesji oraz radnym za aktywny udział w obradach. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Chuchnowski stwierdził 
zamknięcie II obrad Rady Miejskiej w Suwałkach. 
 
          

     Przewodniczący  
      Rady Miejskiej w Suwałkach  

 
         Andrzej Chuchnowski  
 
 
 
Protokołowała: 
 
Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor  
w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
 


